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1.  Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom.  

 

 

2.  Spreekrecht 

Er zijn geen insprekers. 

 

3.a 

 

Overzicht ingekomen stukken 

Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 

3.b Mededelingen 

Mevrouw Leewis kondigt aan dat zij per mail een uitnodiging zal versturen voor deelname aan de 

klankbordgroep die zal worden ingesteld voor de uitwerking van de strategische gedachtelijn , als 

onderdeel van het waterkwaliteitsdossier. D&H heeft als wens van meet af aan inbreng te hebben vanuit 

de VV. Het instellen van een klankbordgroep is dan een geschikt instrument. Zij hoopt dat zich vijf 

leden van de VV, met een spreiding over de fracties, gaan aanmelden. 

De heer Langeslag meldt dat het aanleggen van de drain voor het oplossen van de wateroverlast bij 

Noordwijk (nog) niet de verwachte oplossing heeft gebracht. Bij de aanleg zijn er enkele zaken fout 

gegaan en er is met name zand in de drain terechtgekomen. Er is een onderzoek gestart naar de 
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mogelijkheden om de drain toch in werking te krijgen. Dankzij de noodbemaling is er momenteel geen 

wateroverlast voor de bewoners , maar het idee is toch dat de permanente oplossing via de drain moet 

komen. Het werk van de schadeadviescommissie verloopt voorspoedig en ook dankzij het goede overleg 

met de betrokkenen voor het hoogwaterbeschermingsprogramma verloopt het afwikkelen van de 

financiële kwesties goed.  

De heer Van Geest vraagt of te overwegen is de noodbemaling een permanent karakter te geven. 

De heer Langeslag antwoordt dat die oplossing in overweging is genomen, maar dat de conclusie is 

geweest dat dit niet leidt tot een structurele oplossing van het probleem. 

De heer Schols vraagt of er al wordt nagedacht over een ander plan voor het geval de drain niet gaat 

werken. Hoeveel vertraging ontstaat er? 

De heer Langeslag antwoordt dat er nog niet wordt gewerkt aan een alternatief plan zolang het 

inspecteren van de drain niet is afgerond. De drain is lang en het werk vraagt daarom enige tijd. Pas als 

duidelijk is dat herstel niet kan, volgen andere scenario’s. Het aanleggen van de drain is binnen de 

geplande tijd gebeurd, maar hoeveel vertraging ontstaat omdat de drain niet is gaan stromen , is op dit 

moment nog niet te zeggen.  

4. Besluitvormingsnota’s   

4.1 Uitvoeringskrediet Langeraarse Plassen 

Mevrouw Stoop vraagt hoe overige waterkwaliteitsproblemen opgepakt worden. Wordt eerst afgewacht 

welke effecten dit projecten gaat opleveren of zijn er meer maatregelen in voorbereiding? 

Mevrouw Leewis licht toe dat het uitvoeringskrediet bedoeld is voor het treffen van onder andere 

luwtemaatregelen en onderzoek. Ondertussen loopt het gebiedsproces door; zij verwacht dat dit ook een 

pakket aan maatregelen gaat opleveren. Verder is te voorzien dat projecten in het kader van KAW2 

gevolgen gaan hebben.  

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld, inclusief nota van wijzigingen 

 

 

 

 

4.2 Kleine vervanging awzi’s Cluster Zuid-Holland 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.3 Vaststellen Integraal waterketenplan cluster Bollenstreek 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld.  

 

4.4 Vaststellen Kadernota 2018 Gemeenschappelijke Regeling Slibverwerking 2009  

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

 

4.5 Houdbare waterschapsfinanciën  

Mevrouw Van Steensel steunt dat het waterschap zich ervoor inzet zijn schuldpositie te verlagen, maar 

vreest dat de acties die daartoe aangekondigd worden, inclusief de extra maatregelen in de nota van 

wijziging, niet tot het gewenste doel zullen leiden. Is er meer mogelijk? Wat gebeurt er als de acties 

onvoldoende blijken? 

De heer Kerst sluit aan bij de vragen van mevrouw Van Steensel. 

De heer Schols geeft aan dat zijn fractie niet achter het besluit staat en er daarom niet mee akkoord gaat. 

Bij de commissiebespreking is weliswaar gebleken dat op een aantal onderdelen voortgang is geboekt, 

maar gezien de ‘warmhartige’ begrotingswijze van Rijnland  zal wat is beoogd, niet worden bereikt. Hij 

geeft het college mee meer aandacht te hebben voor haar ingelanden en te laten zien dat Rijnland een 

sociaal gezicht heeft. Hij verzoekt het college daarom de meevallers te gebruiken voor het , waar 

mogelijk, naar beneden bijstellen van de waterschapsbelastingen. 

De heer Pluckel wijst erop dat de schuldpositie breed is onderzocht. Daarbij is ook gekeken naar 

informatie in het MJP en besluiten die de VV daaromtrent heeft genomen. Verder kijkend dan 2021 stelt 

hij vast dat dan de schuldpositie even 325% is (in 2021), maar daarna zakt tot 300% (in 2023) en verder 

naar 250% (in 2030). Als gevolg van de investeringen in de afgelopen jaren neemt de schuldpositie eerst 

nog even toe en daarna zet de zo gewenste daling in. Het streefcijfer van 300% wordt helaas niet eerder 

dan 2023 bereikt, maar dat was al eerder bekend. Na bespreking in de commissie zijn de streefcijfers 

nog eens nader onder de loep genomen en het blijkt dat via extra maatregelen het percentage voor 2021 

nog wel kan zakken naar 323. De VV heeft vorig jaar het besluit genomen de leningenportefeuille te 

herstructureren. Daarmee is de afschrijvingstermijn verlengd naar 40 jaar en ook dat heeft een positief 

effect op de schuldpositie. En het besluit dat extra maatregelen wellicht nog te nemen zijn, maar dat 

vraagt eerst nader onderzoek. De VV zal op de hoogte gehouden worden als het onderzoek maatregelen 

oplevert en wat daarvan als effect mag worden verwacht. Hij schat in dat die uitkomsten dit najaar 
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beschikbaar zullen zijn en dan meegenomen worden in de begroting voor 2018. Verder vooruitkijken 

dan in deze nota is gebeurd, kan het beste gebeuren als onderdeel van de discu ssie over het MJP. Hij 

zegt toe daartoe een bijlage op te stellen en die deel te laten uitmaken van het volgende MJP. Alles 

overziend is hij van mening dat D&H er alles aan doet om de tarieven zo laag mogelijk te houden. Maar 

achtergrond is dat alle ingelanden er belang bij hebben dat het water onder controle wordt gehouden. 

Helaas is in het verleden achterstand ontstaan bij diverse onderhoudstaken. Het wegwerken vraagt extra 

uitgaven en een eveneens hoger investeringsniveau. Dat lukt niet anders dan met be lastingverhoging, 

maar het streven is de belasting niet hoger te maken dan strikt vereist is om alle noodzakelijke werk uit 

te voeren.  

Het voorstel wordt vastgesteld met inachtneming van de nota van wijziging en de toezegging van de 

portefeuillehouder.  

 

 

Toezeg-

ging 

4.6 Vaststellen gewijzigde SAW tekst 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.7  Kadernota verbonden partijen 2017 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.8 Krediet regionale klimaatconferenties  

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

 

4.9  Vertrouwelijk Inkoop energie vanaf 2019 

Van dit agendapunt is een apart verslag gemaakt.  

 

4.10 Overdracht sluis Zwanenburgpolder 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.11 Vaststellen gewijzigd waterakkoord Kleinschalige Wateraanvoervoorzieningen Midden-Holland  

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.12 Vaststellen peilbesluit Oranjepolder (Zuidgeest) 

Het voorstel wordt conform unaniem vastgesteld. 

 

4.13 Sluisjes Halfweg 

De heer Meerman blijft teleurgesteld in het verloop en de aanpak van het project. Hij verwacht dat vanaf 

nu verder wordt gegaan vanuit een proactieve houding. Kan de portefeuillehouder dat toezeggen? Hij 

verwacht bijvoorbeeld dat gestart wordt met het opstellen van een ‘what if’-scenario voor het geval 

zaken toch anders lopen dan in deze overeenkomst is opgenomen. Wanneer kan hij de uitkomsten 

verwachten van de interne evaluatie over het verloop tot nu toe die aan de commissie is toegezegd? En 

hij vraagt er expliciet op toe te zien dat de randvoorwaarden die voor het toekennen van het budget 

gelden, nagekomen worden.  

De heer Pluckel is het eens met de toezegging die in de commissie is gedaan om het traject , zoals dat tot 

nu toe is verlopen, te evalueren. Hij weet nog geen exacte datum voor het bespreken van de evaluatie, 

maar hij voorziet dat het komend najaar wordt. Daarvoor zal hij de commissie al wel informatie geven 

over de werkwijze voor de evaluatie. De randvoorwaarden voor het toekennen van de bijdrage zijn hard. 

Hij voorziet dat het nog enkele weken zal duren voordat aan de randvoorwaarden gevolg is gegeven. 

Daarna start de uitvoering. Mocht onverhoopt blijken dat niet wordt voldaan aan de randvoorwaarden, 

dan moet worden uitgeweken naar een plan B. Mocht dat zich voordoen, dan zal hij de VV op de hoogte 

stellen over de aanpak die hiervoor wordt gevolgd.  

Het voorstel wordt inclusief de nota van wijziging unaniem vastgesteld. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Toezeg-

ging 

5. Opinievormingsnota’s   

Er zijn geen stukken te bespreken.  

 

6. Beeldvormingsnota’s   

6.1 Proces Toekomst Organisatie Zuiveringsbeheer 

De nota wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

7. Notulen VV-vergadering 1 februari 2017 

- Verslag openbaar deel 

  Het verslag is vastgesteld. 

- Verslag besloten deel 

  Het verslag is vastgesteld. 

- Toezeggingenlijst 

  De toezeggingen zijn voor kennisgeving aangenomen.  
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8. Rondvraag 

De heer Van der Meer vraagt aandacht voor de Giro 555-actie die tot doel heeft geld in te zamelen voor 

de bestrijding van de hongersnood in Afrika. Water en droogte zijn in Afrika niet in balans en de 

hongersnood is daarvan het gevolg. Hij roept allen op naar vermogen bij te dragen aan het ledigen van 

de nood. 

 

Mevrouw Stoop vraagt of de aanpak bij bodemdaling, die het Hoogheemraadschap Stichtse Rijnlanden 

(HDSR) ontwikkelt en waarbij boeren de keus wordt gelaten zelf maatregelen te treffen, ook voor 

Rijnland geschikt is.  

De heer Langeslag antwoordt dat ook binnen Rijnland hard wordt gewerkt om een goede aanpak te 

ontwikkelen bij bodemdaling. Hij kondigt aan dat er op 12 april aanstaande een beeldvormende VV is  

waarvoor ook deskundigen van ‘buiten’ worden uitgenodigd , met als doel kennis over de materie te 

delen en van elkaar te leren. Een van de genodigden is Bert de Groot, portefeuillehouder v oor 

bodemdalingsaangelegenheden bij HDSR.  

 

De heer Démoed is opgevallen dat in de verkiezingscampagne weinig tot geen aandacht is besteed aan 

waterschappen en hun taken. Nu de formatiebesprekingen zijn gestart, vangt hij hier en daar wel 

geluiden op. Hij schat in dat het verstandig is als D&H, maar ook in groter verband zoals de Unie van 

waterschappen, voorbereid te zijn op het geven van reacties.  

De heer Doornbos is ook opgevallen dat in de verkiezingsprogramma’s van de partijen waterissues geen 

prominente plaats hebben ingenomen. Het thema is echter te belangrijk om onbesproken te blijven. Hij 

kondigt aan alert te zijn en te zorgen voor reacties als dat aan de orde is, ook op Unie-niveau.  

 

De heer Van Geest meldt dat hij op dit moment op zijn mobiele telefoon het bericht binnenkrijgt dat 

Leiden is geconfronteerd met grote wateroverlast vanwege een lek in  de hoofdwaterleiding. 

De heer Doornbos kondigt aan dat Rijnland in actie komt als dat nodig is en daarvoor de middelen inzet 

waarover zij beschikt. 

De heer Langeslag vult aan dat onderhoud en beheer van de drinkwaterleidingen onder de 

verantwoordelijkheid van de gemeente vallen. De wateroverlast vanwege de breuk in de leiding zal 

ongetwijfeld consequenties hebben voor Rijnland omdat het overtollige water ergens heen moet, maar 

eerstverantwoordelijke is Leiden.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 14.15 uur.  

 

 

 

Vastgesteld op 10 mei 2017. 

 

 

 

 

 

G.J. Doornbos,     C.M. van der Wiel 

dijkgraaf     secretaris 

 

 


